
 

Ravsted Børneunivers 

REFERAT 
Emne: Fællesbestyrelsen 

 
Dato: Tirsdag den 21. maj 2024 
Tid: 19:00 – 21.30 
Sted: Ravsted Børneunivers 
Kage: Tine 
 
  

Deltager ved mødet: 
Michael Holm 
Karina Metcalfe 
Åse Lavrsen 
Lene Johannsen 
Pia Blaudzun 
Randi Carstensen 
Louise Nielsen 
Tine Svane 
Ida Lauritzen 
Nicoleta 
 
Fraværende: 
Henrik Sams 
Christian Carstensen 
 

Dagsorden: Tid: Referat: 

Godkendelse af referat   2 min  

Nyt fra elevrådet 10 min Ingen repræsentanter fra elevrådet.  
Mads og Stella var med Fælleselevrådet på 
bowlingtur – fed dag med andre fra 5.-6. klasse 
og op.  
Som tak for deres gode arbejde skal vores 
elevråd i Jump a Lot, onsdag inden 
sommerferien.  
Elevrådet er ved at afslutte årets arbejde og 
tænker på næste års valg/valgkamp, som skal 
foregå inden sommerferien.  
Kort info om reglerne for elevrådets 
sammensætning og vedtægter.  

360 grader rundt om Ravsted Børneunivers 20 min Dagplejen: 
Næste onsdag skal de med Kindergarten, de 
private børnepassere og troldende i parken til 
en fællesdag.  
 
Dagplejen havde en god dag til ”Dagplejernes 
Dag.” De var samlet ude ved Monika, hvor der 
var pyntet fint op og der blev serveret 
morgenbrød. (billeder og info på FB) 
 
Der er gang i legestuen, de har fået nyt legetøj i 
– hvilket er et hit! 
 
Torsdag i byfestugen skal dagplejebørnene 
sammen med de små fra Kindergarten og de 
private børnepassere ned i teltet og hygge med 
madpakker.  
 

https://ravstedboerneunivers.aula.dk/


Desuden skal der holdes en sommerfest med 
dagplejebørnene, hvor de skal på tur omkring 
nye stier i Ravsted.  
 
Børnehaven:  
Troldene skal med til fællesdag i parken.  
 
Hele børnehaven og de ældre børn fra Kinder- 
garten skal med til byfesten fredag formiddag. 
Her skal Billerne også vise det frem, som de 
også viser til afslutningen i børnehaven.  
Desuden håber børnehaven at de kan lokke 
byfestarrangørerne til at starte hoppepuden op 
før tid som sidste år.  
 
Karina er så småt tilbage efter sygemelding.  
Der har i Karinas fravær været brug af kendte 
vikarer, det har fungeret godt.  
 
Der har været U-anmeldt tilsyn fra Aabenraa 
Kommune. Tilsynsmodellen er lavet lidt om. Før 
var der årligt ét uanmeldt og ét anmeldt tilsyn.  
Det har man nu skåret lidt ned på, så der nu 
hvert 2. år kommer et anmeldt tilsyn, og hvert 
2. år et uanmeldt.  
Forleden kom der et uanmeldt tilsyn.  
 
Tilsynet havde fokuspunkterne:  

1. interaktioner mellem børn og børn, og 
børn og voksne.  

2. Deltagelse og medbestemmelse 3. 
3. Børnefællesskaber.  

 
Hun (tilsynsførende) havde samtaler med nogle 
børn, hvor hun spurgte ind til forskellige ting 
omkring de voksne i børnehaven.  
Børnene har alt i alt givet de voksne god 
feedback/ros. 
 
Der skal gives en konklusion/en ”karakter”/en 
endelig vurdering…der er 3 = 
 

- Ingen bekymring 
- bekymring  
- alvorlig bekymring 
-  

Vi fik vurderingen: ingen bekymring.  
Super godt! 
 
Hun gav også en tilbagemelding til Michael, 
hvor hun b.la. pointerede at der var voksne 
med glade stemmer over for børnene og en 
masse andre gode ting. Rigtig god 
tilbagemelding og med nogle punkter man 
kunne fortsætte med og arbejde videre med.  
 
 



Der skal desuden arrangeres en fællesudflugt 
for hele børnehaven. Sidste år gik turen til 
legepladsen i Ribe. Der skal findes en dato 
(satser på før sommerferien) – der arbejdes på 
en tur til Madsbyparken i Fredericia.  
 
Troldene har haft en fantastisk overnatning – 
alle børn der var planlagt til at blive at sove, 
gennemførte det – super sejt og hyggeligt!  
 
I juni er der overnatning for billerne.  
 
Der er kommet et børnebibliotek i børnehaven. 
Biblioteket i Aabenraa har tilbudt det her mini- 
bibliotek i børnehaven. Der er en mappe og en 
masse bøger, det er forældrenes ansvar at låne 
bøger til de små og få dem afleveret igen. Det 
fungerer godt og der har været god interesse.   
 
Skolen:  
Der har været ekstra fridage, som alle nyder.  
På tirsdag er der anderledes dag, hvor 
storeteams lærere har ansvaret for alle elever 
fra 0. – 6. årgang. Temaet er pinse, hvor der er 
en aftale med præsten. Dejligt hun er så god til 
at finde tid til os.  
 
6. klasse i Ravsted og Bylderup er godt i gang 
med at besøge hinanden, så de kan se 
hinanden an. (brobygning) 
 
Fuld sving med at plotte 
arrangementer/ting/aftaler m.v. i kalenderen. 
Endelige skemaer lige på trapperne.  
 
Ellers er der kurs mod sommerferien, bøgerne 
skal til at afsluttes.  
 
SFO:  
De 3 SFO-personaler har været på kursus i 
Vojens. Temaet var aktiviteter med bevægelse i 
SFO-regi. 
De har fået gode idéer med hjem. De hørte 
også om andre skolers SFO-bemanding - vi er 
ret godt bemandet i forhold til andre SFO’er.  
Jakob synes det er nogle skønne unger og der 
er en god stemning med få konflikter.  
 

Planlægning af overnatning 20 min Planlægning vendes.  
Pakkeliste laves og sendes ud.  
Opgaver uddelegeres.  
Mad: Tortillas, morgenmad, kage og 
hjemmebag.  

Generalforsamling samt bestyrelsesaften 15 min Vi mangler suppleanter – en for skole og en for 
dagpleje/børnehave.  I teorien kan vi nøjes med 
én suppleant.  
Det er fra 19.00 – 21.00 – der er sendt 



invitation ud til alle, og vi opfodrer folk til at 
kigge forbi til en hyggelig aften. Der er 
fredsvalg.  
 

Årshjul til 2024/2025 10 min Forslag om at vi i bestyrelsen laver et årshjul vi 
kan tage udgangspunkt i, og sætte alle årets 
arrangementer ind i, så vi er på forkant.  
 
F.eks.: 
Budgetgennemgang og ”årsregnskab” i 
begyndelsen af året. 
Trivselsmålinger i maj 
Skolearrangementer og reklame (hvornår) 
Dialog-forum 
 
Det arbejdes der videre med på næste møde  
den 11. juni.  

Trivselstal for 4. – 6. årgang 15 min Forskellige trivsels-indikatorer gennemgås.  
Overordnet, sammenlignet med sidste år = 4. 
og 5. klasses tal er ca. ens, men især 6. årgang 
har rykket sig i den positive retning. Det er 
generelt nogle gode, velfungerende klasser.  

Smartwatches (aula-besked ER, for ca. 2 uger 
siden, sendt til alle forældre fra Michael) 

  5 min Der blev sendt en besked ud, ikke fordi der har 
været et stort problem, men disse ure er 
begyndt at ”indfinde sig…” 
Det var mere tænkt som en generel besked om 
at smartwatches betragtes som en device, på 
linje med en mobiltelefon, som ikke må bruges 
i skoletiden. (kun når en voksen gir’ lov…) 
Der har ikke været kommentarer eller 
henvendelser omkring dette. 

Eventuelt 
Sommerfest for bestyrelsen 
 

10 min Skal vi have en arbejdsdag næste skoleår?  
 
Arbejdsdag: forslag til dato: 7. september.  
 
Sommerfest for bestyrelsen senere samme dag.  
Bestyrelsesfesten vendes.  
 
Lene og Pia har sendt et høringssvar afsted (se 
seneste referat fra april for yderligere info om 
hvad det drejer sig om…) 
 
Skemaer og fagfordeling er ved at komme på 
plads, og der kommer flere informationer til 
næste møde.  
Fagfordeling, hvem der er klasselærer hvor m.v. 
– det ligner i store træk indeværende år. Vores 
samlæste klasser/struktur, fx med 3-4. klasse 
slået sammen, det fungerer godt.  
 
Karin Rubusch fra borgerforeningen har 
inviteret alle bestyrelser og foreninger i 
Ravsted til et fællesmøde den 10. oktober.  
En invitation til at alle kan være med til at 
forme og komme med idéer til hvordan 
Ravsted skal udvikle sig.  
 



 
 

 

 

Dato til første møde efter sommerferien skal 
findes til næste møde den 11. Juni.  
  


